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1、 Translate the following paragraph into English （25分）

最近有關核四是否續建的問題在台灣引起激烈的爭辯。贊成核四興建者認

為，核能是便宜的、乾淨的、安全的、且有助於台灣以較低廉的電價發展經濟。反對核四興建者則認為，核能發電有巨大的安全風險。

    馬英九總統表示，核四議題是台灣多年來揮之不去的難題，並且對社會產生的不穩定影響持續過久，基於此理由，針對此議題進行公投並讓此議題順利落幕十分重要。

    但許多專家擔心這項議題並不會因為公投而獲得解決。因為公投法規定必須有超過五成選民出來投票，否則公投結果等同否決。從現實面來看，台灣民眾面對的是一個困難的抉擇：「台灣是否應續建核四，然後冒著可能發生核災的風險？或是決定讓核四停工，並讓台灣民眾承擔巨大的經濟、民生和環境成本？」無論民眾做出何種決定，這都是台灣首次讓民眾用公投就重大政策做出的有意義的決定。

2、 Translate the following paragraph into Chinese （25分）

A winding, bumpy route through the misty mountains of eastern Mynamar is 

being paved into a smooth, two-lane highway, the type of road commonly found in other scenic stretches from the Alps to the Rockies.

     But here, in a rugged land long cut off by ethnic insurgency, there is nothing ordinary about a paved road. For villagers who have spent decades in isolation, it is a potential path out of their impoverished hinterland. It is a symbol of how much is changing in Mynamar—but also of how much remains the same.

     The 200-mile road swerves along a mostly jungle-covered plateau of Shan state, a war-torn region that is known for drug smuggling and has been off-limits to foreigners for years.

     As Mynamar emerges from half a century of military rule, one of its toughest challenges is to reintegrate areas like this one, where decades of fighting have engendered deep feelings of fear and hatred of the army and, by extension, the government. Paved roads might be called Mynamar’s first peace dividend, an effort by its new civilian rulers to connect some of Asia’s poorest peoples to their own country and show them the benefits of joining the fold.

三、Essay （50分）

Imagination is more important than knowledge
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